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Protokół Nr 2 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Obywatelskich  

Rady Miasta Zgierza  

z dnia 18 września 2024 r. 

 

Posiedzenie prowadziła Nadja Wojtera Przewodnicząca Komisji. 

 

Obecność członków na posiedzeniu: 

Radni obecni – 7 (Anna Boś, Tomasz Dziedzic, Grzelak-Makowczyńska Agata, Hiliński 

Marek, Krysztofiak Paulina, Linkowski Artur, Wojtera Nadja). 

Radni nieobecni – 2 (Krzewina Elżbieta, Jakub Kwiatkowski). 

 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Omówienie problemów wśród młodzieży szkolnej. 

4. Profilaktyka zdrowotna młodzieży szkolnej. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

6. Pisma skierowane do Komisji. 

7. Przyjęcie protokołu z 1 posiedzenia Komisji. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1 Otwarcie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera na podstawie listy obecności stwierdziła quorum 

i otworzyła posiedzenie Komisji. Przywitała radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

gości. 

Pkt 2 Uwagi do porządku obrad 

Brak uwag do porządku obrad. 

Pkt 3 Omówienie problemów wśród młodzieży szkolnej 

Materiał stanowi załącznik do protokołu (materiał do pkt 3 i 4). 

W dyskusji udział wzięli: radny M. Hiliński, Zastępca Prezydenta B. Bączak, 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera, Naczelnik Wydziału Edukacji i Młodzieży UMZ 

M. Lipiec. 

Radny M. Hiliński zapytał, czy w ubiegłym roku szkolnym były przypadki użycia 

przemocy przez uczniów bądź przypadki zajść w ciążę? Następnie zapytał o dzieci 

z Ukrainy oraz poziom ich edukacji. Poruszył również temat telefonów komórkowych. 

Zapytał, czy nie można by było na czas lekcji oddawać ich nauczycielom 

prowadzącym lekcje. 
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Zastępca Prezydenta B. Bączak odnośnie ciąż małoletnich powiedział, że są to dane 

wrażliwe i absolutnie nie można ich ujawniać. W zakresie pierwszego pytania 

powiedział, iż nie było większych interwencji. Odpowiadając na trzecie 

pytanie stwierdził, że przyswajalność wiedzy jest różna i często uzależnione jest to 

od kiedy dzieci mieszkają w Polsce. Nadmienił, iż one również na zakończenie roku 

otrzymują wyróżnienia oraz nagrody. Obecnie do zgierskich szkół uczęszcza około 

270 dzieci z Ukrainy.  

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zapytała, czy ankiety dot. bezpieczeństwa są 

przeprowadzane cyklicznie, czy była to jednorazowa akcja. Poruszyła również sprawę 

pomocy psychologicznej, a także pierwszej pomocy. Następnie zapytała, czy są 

problemy, na które należałoby zwrócić szczególną uwagę (np. cyberbullying). 

Naczelnik M. Lipiec wyjaśnił, iż na początku roku szkolnego każda szkoła jest 

zobowiązana do przeprowadzenia diagnozy w zakresie konstruowania programu 

profilaktycznego i wychowawczego. Jednym z elementów takiej diagnozy jest 

anonimowa ankieta, którą wypełniają uczniowie. Każdy program zostaje 

zatwierdzany przez radę rodziców. Odnośnie pomocy psychologicznej powiedział, 

że dostosowywana jest do potrzeb danej szkoły. W zakresie pierwszej pomocy 

wyjaśnił, iż typowych zajęć nie ma, jednakże ta forma edukacji ujęta została w 

różnych programach profilaktycznych i prowadzona jest np. na lekcji wychowawczej 

bądź też lekcji wychowania fizycznego. Odnosząc się do ostatniej kwestii powiedział, 

że cyberprzemoc, cyberbullying, izolacja uczniów oraz wykluczenie ma 

odzwierciedlenie w zachowaniu dzieci zarówno w szkole jaki i w życiu prywatnym, 

dlatego potrzebna jest pomoc m. in. odpowiedniej komórki policji oraz uczulenie 

nauczycieli na wrażliwość, a także odpowiednie reagowanie. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Pkt 4. Profilaktyka zdrowotna młodzieży szkolnej 

Temat omówiony w punkcie 3 porządku obrad. 

Pkt 5 Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji 

Do Komisji dekretowane zostały następujące projekty uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Miasto Zgierz (Druk nr 302-2024) 

b) zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej Miejskiego Zespołu Przychodni 

Rejonowych w Zgierzu (Druk nr 319-2024) 

c) kierunków działania Prezydenta Miasta Zgierza zmierzających do określenia 

warunków i możliwości przeprowadzenia rekultywacji, położonego w Zgierzu 

zamkniętego składowiska odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne (Druk 

nr 317-2024) 

Ad. a) Projekt uchwały omówił B. Bączak Zastępca Prezydenta Miasta Zgierza. 
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W dyskusji udział wzięli: Przewodnicząca Komisji N. Wojtera, Zastępca Prezydenta 

B. Bączak, Radny M. Hiliński, Radna A. Grzelak – Makowczyńska, Naczelnik Wydziału 

Gospodarowania Odpadami Komunalnymi UMZ E. Pokrzeptowicz, Radny T. Dziedzic. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera powiedziała, że w domach jednorodzinnych jest 

dużo łatwiej stwierdzić kto segreguje, a kto nie. Zapytała, kto w przypadku 

nieruchomości wielorodzinnych płaci karę za brak segregacji? 

Zastępca Prezydenta B. Bączak odpowiedział, że spółdzielnia bądź wspólnoty 

mieszkaniowe. Nadmienił, iż za nieosiągnięcie odpowiedniego poziomu segregacji 

będą płacić wszyscy, gdyż będzie obciążone karami Miasto. 

Radny M. Hiliński zapytał, czy są podjęte rozmowy z administratorami budynków 

wielorodzinnych w zakresie nakładania ewentualnych kar? Jak zabezpieczyć pergole, 

aby zwiększyć selektywne zbieranie odpadów? Poruszył również temat osiąganego 

poziomu recyklingu. Zapytał, jak Zgierz wypada na tle innych miast? 

Zastępca Prezydenta B. Bączak na pierwsze pytanie radnego odpowiedział, że na 

bieżąco są prowadzone rozmowy. 

Radna A. Grzelak – Makowczyńska zapytała czy był przypadek nałożenia wyższej 

opłaty za brak segregacji? 

Naczelnik E. Pokrzeptowicz na pytanie radnej powiedziała, że w Zgierskiej Spółdzielni 

Mieszkaniowej nałożono wyższą opłatę. Miasto, aby nie obciążać wszystkich 

lokatorów poprosiło o wskazanie bloków, które korzystają z danej pergoli i tylko 

te bloki. Odnośnie zapytania radnego M. Hilińskiego odnośnie poziomu recyklingu 

stwierdziła, iż w ubiegłym roku Zgierz nie osiągnął wymaganego poziomu, jednakże 

brakło nas zaledwie 1%, natomiast w innych miastach jest znacznie większy problem. 

W zakresie drugiego pytania pana radnego powiedziała, że część miast, aby 

zindywidualizować odbiór odpadów wprowadziło kody kreskowe na worki. Nadmienia, 

iż takie rozwiązanie jest bardzo drogie. 

Radny T. Dziedzic poruszył sprawę koszy na ul. Długiej oraz edukacji młodzieży, 

a także dorosłych. Zapytał, czy nie należałoby w ramach edukacji zrobić ankietę dot. 

potrzeb usytuowania koszy na danym osiedlu. Następnie poprosił, aby rozważyć 

powrót do zbierania bio w workach. 

Zastępca Prezydenta B. Bączak powiedział, że infrastruktura miejska będzie 

uzupełniana o kolejne kosze na różnych osiedlach. Zgodził się z pomysłem radnego, 

aby mieszkańcy uczestniczyli w wskazywaniu miejsc na kosze.  

Naczelnik E. Pokrzeptowicz odnośnie bio powiedziała, że cena odpadów z pojemników 

z uwagi na to, iż nie są one zanieczyszczone wynosi 290 zł za tonę. Natomiast 

w przypadku odpadów bio w workach cena wynosi około już 800 zł. Wyjaśniła, iż jest 

to traktowane jako odpad zanieczyszczony, czyli jak odpad zmieszany. 
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Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zamknęła dyskusję i przeszła do głosowania nad 

wydaniem opinii do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały: zmieniającego uchwałę w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasto 

Zgierz (Druk nr 302-2024). 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzym. – 0. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 1. 

Ad. b) Projekt uchwały omówił B. Bączak Zastępca Prezydenta Miasta Zgierza. 

Brak dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wydaniem opinii do 

projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały: w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 

Rady Społecznej Miejskiego Zespołu Przychodni Rejonowych w Zgierzu (Druk nr 319-

2024) 

Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzym. – 0. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 2. 

Ad. c) Projekt uchwały omówił B. Bączak Zastępca Prezydenta Miasta Zgierza. 

Brak dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wydaniem opinii do 

projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały: w sprawie kierunków działania 

Prezydenta Miasta Zgierza zmierzających do określenia warunków i możliwości 

przeprowadzenia rekultywacji, położonego w Zgierzu zamkniętego składowiska 

odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne (Druk nr 317-2024) 

Wynik głosowania: za - 6, przeciw - 0, wstrzym. – 1. Komisja wydała opinię 

pozytywną – OPINIA NR 3. 

Na tym zakończono ten punkt. 

Pkt 6 Pisma skierowane do Komisji 

Brak pism skierowanych do Komisji. 

Pkt 7 Przyjęcie protokołu z 1 posiedzenia Komisji 

Brak uwag do protokołu nr 1. 

Protokół Nr 1 został przyjęty w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzym. -0. 
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Pkt 8 Wolne wnioski 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski, Zastępca Prezydenta 

B. Bączak, Przewodnicząca Komisji N. Wojtera. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział, że pojawił się nowy program, który 

jest skierowany do dzieci z terenów dotkniętych powodzią. Gminy w ramach 

Zielonych szkół zapewniają przez 2 tygodnie dzieciom opiekę. Zaproponował, aby 

nasz samorząd we współpracy z przedsiębiorcami również rozważył wzięcie udziału 

w takim wsparciu.  

Zastępca Prezydenta B. Bączak w pierwszej kolejności podziękował mieszkańcom za 

wsparcie rzeczowe dla powodzian. Następnie wyraził opinię, iż jest dużo więcej gmin 

z ciekawszą bazą turystyczną oraz możliwościami zorganizowania wyjazdów. Dodał, 

że jeśli w Związku Miast Polskich okaże się, iż jakaś gmina jest zainteresowana takim 

rodzajem wsparcia ze strony Zgierza, to podejmiemy się tego zadania. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera poinformowała, że kolejne posiedzenie odbędzie 

się 16 października 2024 r. o godz. 16:30. 

Pkt 9 Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie. 

 

Protokołowała 


